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Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 12 września 2019 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13 czerwca 2019 r. 

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24 czerwca 2019 r. 

4. Sektor biznesowy i jego otoczenie we współpracy z Samorządem Województwa 

Śląskiego – spotkanie z przedstawicielami Regionalnej Izby Gospodarczej 

w Katowicach.  

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała wszystkich zebranych 

i przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13 czerwca 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała protokół pod głosowanie:     

(ZA – 6, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24 czerwca 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała protokół pod głosowanie:     

(ZA – 6, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 
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Ad. 4. 

Sektor biznesowy i jego otoczenie we współpracy z Samorządem Województwa Śląskiego – 

spotkanie z przedstawicielami Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

przedstawił prezentację na temat międzynarodowych działań realizowanych przez 

Regionalną Izbę Gospodarczą w Katowicach. Wspomniano także o pracach związanych 

z reaktywacją porozumienia pomiędzy Województwem Śląskim i Obwodem 

Czerniowieckim na Ukrainie. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Małgorzata Zarychta-Surówka, zapytała o sposób kojarzenia zagranicznych partnerów 

handlowych oraz o pomoc przy zawieraniu kontraktów. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

powiedział, że zależy to od specyfiki kraju. Pełnomocnicy zagraniczni kreują rynki 

i współpracę, pracownicy na miejscu wykorzystują swoje kontakty. Izba doprowadza do 

pierwszego kontaktu, pomaga w negocjacjach od strony językowej i kulturowej, ale 

warunki handlowe współpracy przedsiębiorcy ustalają sami. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, nawiązał do wystąpienia Województwa Śląskiego ze Stowarzyszenia „Pro 

Silesia”. Mimo to współpraca z RIG powinna być modelowa, jest to najsilniejsza izba 

w Polsce. Jakie jest wsparcie województwa przy organizacji Kongresu Małych i Średnich 

Przedsiębiorstw? 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

powiedział, że na obecnym etapie jest to poziom 43% zeszłorocznego budżetu, będą 

jeszcze rozmowy na ten temat. Przedsięwzięcie jest bardzo uzasadnione i powinno być 

bardzo wspierane. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Małgorzata Zarychta-Surówka, zapytała o działanie sądu arbitrażowego. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

powiedział, że przy Izbie od wielu lat działa sąd arbitrażowy. Wkrótce będzie powołany 

jego nowy prezes, będzie grono ekspertów. Arbitraż to w tej chwili najlepsze 

rozwiązanie ze względu na czas. Są propozycje zmian w statucie. Arbitrzy są ekspertami 

w swojej dziedzinie, nie ma konieczności powoływania biegłych. 
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Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zauważył, że jako samorządowiec chętnie korzystałby z arbitrażu i zawierał 

ugody, gdyby decyzja sądu arbitrażowego miała moc wyroku sądu powszechnego. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

powiedział, że sąd arbitrażowy, wydając swój wyrok, uzyskuje usankcjonowanie tego 

wyroku w sądzie powszechnym. Jest propozycja, aby dać możliwość jakiegoś odwołania 

wewnątrz sądu arbitrażowego, do momentu wystąpienia o klauzulę wykonalności do 

sądu powszechnego. Ten temat jest dla nas bardzo istotny, za dwa-trzy lata chcemy być 

po Warszawie drugim takim sądem w Polsce. Marketingowo powinien się nazywać 

„Śląski Sąd Arbitrażowy”. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Piotr 

Bańka, zapytał, ile jest izb regionalnych w Polsce i jak wygląda współpraca, czy jest 

koordynacja na szczeblu krajowym. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

powiedział, że izb w Polsce jest około 270, z czego około 160 należy do Krajowej Izby 

Gospodarczej, w której Regionalna Izba Gospodarcza w Katowicach pełni rolę wiodącą. 

Z innymi izbami „nie przeszkadzamy sobie”, nie rywalizujemy, raczej współpracujemy. 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, przekazała członkom Komisji, że drogą elektroniczną otrzymała 

informację o działaniach województwa w sferze współpracy zagranicznej. 

Kierownik Referatu Współpracy Międzynarodowej w Wydziale Gospodarki 

i Współpracy Międzynarodowej, pani Beata Ładoń-Nowosińska, omówiła pokrótce 

wydarzenia minione oraz planowane. 

Prezes Regionalnej Izby Gospodarczej w Katowicach, pan Tomasz Zjawiony, 

zwrócił uwagę, aby we wszelkich działaniach o charakterze międzynarodowym 

uwzględniać aspekt gospodarczy. Udział władz województwa w wyjazdach, misjach 

stanowi dużą wartość dodaną dzięki podniesieniu rangi delegacji. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zauważył, że z niektórymi regionami partnerskimi województwo śląskie jest 
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„niekompatybilne” pod względem kompetencji, możliwości. Należałoby zweryfikować 

priorytety. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła posiedzenie Komisji 

Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. 

 

 

 

 

 

Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej  
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


